
Charita Ostrava, Kořenského 1323/17, 703 00 Ostrava-Vítkovice
tel.: 596 621 094, 731 625 789, www.ostrava.charita.cz
IČ: 44940998, datová schránka: yvgx485

d u b e n – č e r v e n

[2/2019]

čtvrtletník
charity ostrava

Na přelomu května a června se uskutečnily 
setkání u příležitosti 25. výročí otevření 
služeb charitních azylových domů. 
Charitní dům sv. Františka slouží mužům 
bez domova jako dočasné zázemí v jejich 
nepříznivé životní situaci a stejně tak 
matkám s dětmi bez domova a těhotným 
ženám Charitní dům sv. Zdislavy. 

V obou sociálních službách proběhly děkovné 
mše svaté a setkání se zúčastnili uživatelé služeb, 
personál a hosté, mezi kterými byli zástupci Sta-
tutárního města Ostravy, Moravskoslezského 
kraje, Diecézní charity ostravsko-opavské a spo-
lupracujících organizací nebo bývalí zaměstnanci. 
Pro účastníky obou setkání bylo připraveno 
občerstvení a program. V azylovém domě pro 
muže se uskutečnily turnaje v šipkách, stolním 
fotbalu a stolních hrách, v azylovém domě pro 
matky s děti bylo nachystáno vystoupení klauna, 
které si všichni účastníci setkání, ale především 

děti, náramně užili. Z obou setkání si návštěv-
níci mohli odnést jako upomínku dárkový hrnek 
s ilustrací vytvořenou bývalým uživatelem azylo-
vého domu, který sponzorsky zajistila reklamní 
agentura Vela.

Poděkování patří všem, kteří slavností akce 
připravovali, ale i všem účastníkům, příznivcům 
a donátorům, díky nimž tyto potřebné služby 
pro lidi v nouzi vznikly a již čtvrt století mohou 
pomáhat.  dk

charitní aZylovÉ doMy FunGuJí 25 let

Obyvatelé městského obvodu nejenže si zajistili 
místo ve svých skříních, ale může je těšit pocit, že 
darované oblečení poslouží druhým lidem v nouzi. 
Akce v Mariánských Horách a Hulvákách se usku-
tečnila ve dnech 28. až 30. května a partnery byla 
kromě Charity Ostrava také Armáda spásy. Velice 

děkujeme městskému obvodu za realizaci sbírky 
a dárcům za ošacení, které se stalo součástí nabídky 
oděvu v Šatníku Charity Ostrava v Ostravě-Vítko-
vicích, který slouží jako sběrné a výdejní místo pro 
potřebné lidi.

dk

Možnost darovat potraviny a drogerii pro kli-
enty Charity Ostrava byla v sobotu 18. května 

v hypermarketu Tesco v Ostravě-Hrabové. Díky 
štědrosti dárců se pro lidi v nouzi shromáždilo 

Jarní úklid v šatníku

sbírka potravin poMohla potřebnýM lideM

Vítanou materiální pomoc pro klienty sociálních služeb Charity Ostrava přinesla pravidelná 
akce „Jarní úklid v šatníku“ Městského obvodu Ostrava – Mariánské Hory a Hulváky. 

Charita Ostrava se připojila do Sbírky potravin organizované potravinovými bankami 
v krajích, Českou federací potravinových bank, dalšími partnery a obchodním řetězci. 



Homeless Cup Morava 2019 byl součástí národní 
kvalifikace pro Homeless World Cup 2019, 
prestižního celosvětového projektu, jehož hlav-
ním cílem je prostřednictvím fotbalu zvyšovat 
povědomí o problému bezdomovectví a chu-
doby ve světě. Turnaj se řadí mezi největší spor-
tovní události se sociálním zaměřením na světě. 
„Každoročně se lidé bez domova, kteří byli na 
ulicích neviditelní, stávají hrdiny na hřišti, kteří 
hrdě reprezentují svou zemi, protože jejich životy 
se navždy mění“ takto přibližují smysl výjimečné 
sportovní události její pořadatelé z Homeless 
World Cup Foundation. Získání nominace pro 
reprezentaci České republiky na světovém turnaji 
bylo motivací pro účastníky moravské kvalifi-
kace. Do moravského turnaje se přihlásilo cel-
kem 7 týmů složených z klientů a zaměstnanců 
azylových domů, z nichž nakonec první místo 
v turnajové tabulce vybojovali hráči Charity 

Ostrava – Charitního domu sv. Františka. Na 
kvalifikačním soustředění v Praze pro světový 
turnaj dostali možnost zúčastnit se 4 hráči 
z moravského turnaje.

„Sociální izolace, do které se lidé bez domova 
dostávají, může být překonatelná a zapojení do kolek-
tivního sportu je o spolupráci a vztazích s dalšími 
lidmi, které mohou pomoci při návratu „z ulice“ do 
běžného života.“ přibližuje význam zapojení uživa-
telů sociálních služeb do sportu Martin Pražák, 
ředitel Charity Ostrava.

Zázemí a sportoviště pro uskutečnění 
Homeless Cup Morava 2019 v Ostravě poskytlo 
v rámci své dlouhodobé podpory poskytovatelů 
sociálních služeb Trojhalí Karolina.  dk
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hoMeless cup Morava pro lidi beZ doMova
Ve čtvrtém ročníku fotbalového turnaje 
Homeless Cup Morava se utkaly týmy 
tvořené lidmi bez domova a pracovníky 
azylových domů. Turnaj pořádaný 
ve středu 17. 4. 2019 od 9:00 h v ostravském 
Trojhalí Karolina zahájili slavnostním 
výkopem zástupci pořádající Armády 
spásy, Charity Ostrava, Trojhalí Karolina 
a Sananimu.

750 kg většinou trvanlivých potravin a 35 kg 
drogérie. Pomoc využíváme především pro ženy 
a muže bez domova ve startovacích bytech, azylo-
vých domech, noclehárně a nízkoprahovém den-
ním centrum. Děkujeme dárcům za podporu, 

dobrovolníkům zapojeným do organizace sbírky 
za jejich pomoc a také společnosti Tesco za vstříc-
nost a spolupráci. Celkový přehled jarní Sbírky 
potravin je dostupný na webu www.sbirkapotra-
vin.cz. dk

pavel vodvářka: eutanáZie dnes

Původně znamenala eutanázie dobrou 
smrt, dnes se za eutanázií považuje “milo-
srdné” zabití nebo vražda. Záleží na tom, zda 
nemocný člověk o eutanázii požádal, nebo 
byl milosrdně zavražděn, i když si eutanázii 
ani nevyžádal, nebo jej ani nenapadlo, že by 
mohl být milosrdně zavražděn. V zemích, kde 
je eutanázie legální, se již nikdo ani nezabývá 

tím, že si někdo eutanázii nepřál. A pokud ano, 
pak je to u méně než jedné setiny případů. Soud 
nakonec rozhodne, že se sice jednalo o vraždu, 
ale o vraždu milosrdnou a udělí směšný trest 
nebo viníka neodsoudí. 

Každý z nás jednou zemře. Většina lidí 
považuje smrt za součást života. Když se 
zamyslíme, pak zjistíme, že smrt je opakem 

V poslanecké sněmovně vzniká návrh zákona o eutanázii. S ohledem na aktuálnost 
tématu publikujeme krátké zamyšlení hlavního lékaře ostravského Hospice sv. Lukáše, 
Doc. Pavla Vodvářky: 
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života. Když je někdo mrtvý, není živý, tedy 
nemá žádný život ani žádnou součást života. 
O smrti nevíme nic. Nikdo nám po smrti ještě 
neřekl, jaké to bylo. A my nevíme, zda eutaná-
zie byla člověku příjemná nebo ne. Bez toho, že 
bychom něco o smrti věděli, jsou ve světě orga-
nizace provádějící eutanázii, kterou považují 
za důstojnou smrt. Přičemž se jedná o stejné 
usmrcení, jakým se popravují zločinci, kteří 
byli za své zločiny odsouzeni k trestu smrti, 
např. v USA.

Nechtěnou, ale současně nedílnou součástí 
legalizace eutanázie je tzv. kluzký svah. Začíná to 
tím, že se eutanázie provádí u nemocných v ter-
minálním stavu nemoci jako poslední možnost. 
Pak, kromě možného usmrcení ze ziskuchtivosti 
příbuzných, nastává rozšiřování indikací eutaná-
zie od indikace první k další a další… (kluzký 
svah), od jedné skupiny lidí k jiné skupině; viz 
tabulka. 

Zákony jsou postaveny tak, že lze starší lidi 
přemlouvat k eutanázii jen proto, aby se nestali 
finanční přítěží pro své blízké a navíc byli ještě 
užiteční tím, že se jejich orgány použijí lidem, 
kteří je potřebují. 

Eutanázie je projevem morálního vakua, což 
znamená: 1. Pro nemocného – útěk před odpo-
vědností za život. 2. Pro lékaře – selhání charak-
teru, zradu slibu a smyslu lékařského povolání. 3. 
Pro okolí – odsun konkrétních obtížných povin-
ností do abstrakce budoucnosti nebo totálního 
zapomenutí.

Obdivujeme rozvoj medicíny, co všechno 
lze léčit a vyléčit, nebo zmírnit. Je trapné, když 
se tatáž medicína podílí na zabíjení nemocných. 
Lékaři mají mnoho prostředků, kterými, lze 
zmírnit nebo odstranit nepříjemné symptomy 
umírání. A umírání je poslední součástí života 
před smrtí

Hospice Jasně demonstrují, že umírání může 
být důstojné. V hospicích lidé umírají přirozenou 
smrtí, kterou nikdo neurychluje ani neoddaluje. 
Hospice se starají o nemocné, aby netrpěli, pří-
znaky svých nevyléčitelných nemocí. Smrt v hos-
pici je důstojná tím, že člověk neumírá sám, ale ve 
společnosti svých nejbližších a svých posledních 
ošetřovatelů. Hospice jsou důkazem, že eutanázie 
není nutná.

Eutanázie je neetická, sobecká a nedůstojná. 
Eutanázie je zlo, které se přetvařuje za dobro.

Doc. MUDr. Pavel Vodvářka, Ph.D.,  
hlavní lékař Hospice sv. Lukáše

Sledujte také diskusi na DVTV:

Eutanázie? Nemůžete odstranit problém utrpení 
tím, že zabijete trpícího, říká Vácha

https://video.aktualne.cz/dvtv/eutanazie-nemuze-
te-odstranit-problem-utrpeni-tim-ze-zabijete/r~d

d7ff4f89d7711e994100cc47ab5f122/

OD: → K:
eutanázie jako poslední možnosti 
(po vyzkoušení jiných možností)

→ eutanázii jako první intervenci

terminálního onemocnění → chronickému onemocnění
fyzického onemocnění → mentálnímu onemocnění
mentálního onemocnění → psychickému stresu, mentálnímu utrpení
od mentálního stresu → únavě životem (bez diagnózy), zcela zdravých starších lidí

žádosti orientovaného člověka →
eutanázii bez žádosti u člověka neschopného kompetentního 
souhlasu, nebo lidí, kteří nedali souhlas, nebo o eutanázii ani 
neuvažovali

důvodného neschválení eutanázie → obvinění z diskriminace odepřením sociální povinnosti
paliativní léčby → rozhodnutí paliativního týmu o eutanázii bez souhlasu nemocného
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Na ledovou plochu nastoupily týmy Itálie a Norska. Atmosféra v Ostra-
var Aréně byla úžasná. Všichni skandovali „do toho, do toho“, bubeníci 
bubnovali a my střídavě fandili jednomu týmu a poté také druhému. Po 
regulérní hrací době byl stále stav nerozhodný, a proto následovalo pro-
dloužení. Norský tým využil tohoto prodloužení ve svůj prospěch a poslal 
do branky vítězný gól. Zápas tedy skončil 1:0. Hráči obou týmu nechali 
většinu svých sil na ledové ploše a patří jim náš velký obdiv. Maskot celého 
turnaje se s radostí s námi vyfotil. Tento výlet byl pro klienty pobytové 
sociální služby pro lidi se specifickými potřebami velkým hokejovým 
i společenským zážitkem.

Karla Volná, pracovník sociální péče,  
Charitní dům Salvator Krnov

Fotografie zachycující všední život uživatelů soci-
álních služeb a dalších lidí přibližují momenty, 
které můžou být v uspěchané době někdy pře-
hlíženy, ale přesto zůstávají součástí podstaty 
lidského života. Výstavu uvedl pan Mgr. Ivo 
Mludek, předseda Rady Charity Opava, který 
stojí u realizace fotosoutěže od jejího zrodu 
v roce 2009. Úžasné fotografie zdobily společné 

prostory domova pro seniory sv. Alžběty až do 
půli června a přinášely radost uživatelům této 
pobytové sociální služby. dk

MůJ svět Z charitní Fotosoutěže
Vernisáž fotografií s názvem Můj svět autorů 
z řad zaměstnanců, dobrovolníků a klientů 
Charit v České republice se uskutečnila 
v půli května v Charitním domě sv. Alžběty – 
zařízení pro přechodný pobyt seniorů 
v Ostravě-Mariánských Horách.

Společné setkání zahájila mše svatá v kapli Hos-
pice sv. Lukáše, kde sídlí dispečink pečovatelské 
služby, a v jehož areálu pak také setkání pokra-
čovalo. Výborné občerstvení jsme zajistili ve 
spolupráci s dobrovolníky a pracovníky provozu 
Hospice svatého Lukáše, samotného grilování 
se ujala vedoucí pečovatelské služby PhDr. Jana 
Režnarová. S ohledem na horké počasí jsme se 
přesunuli do hospicové kavárny, ale později 

odpoledne jsme si užili i stínu a lehkého větříku 
na lavičkách v hospicové zahradě. Ráda bych 
poděkovala všem pracovníkům, kteří se na usku-
tečnění akce podíleli. Klienti pečovatelské služby, 
kteří se akce zúčastnili, si ji užili a velmi možnost 
společně prožitého času oceňovali.

Bc. Marcela Kutláková, DiS.,  
sociální pracovnice,  

Charitní středisko Matky Terezy 

setkání s klienty pečovatelskÉ služby

klienti Z krnova vyraZili na parahokeJi

V červnu proběhlo tradiční setkání s klienty Charitního střediska Matky Terezy – 
pečovatelské služby Ostrava. 

Na počátku května jsme se s klienty Charitního domu Salvator 
Krnov vydali fandit na semifinálový zápas mistrovství světa 
v parahokeji do Ostravy.
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 Pane vedoucí, mohl byste 
pro čtenáře čtvrtletníku 
říci něco o sobě, kde jste se 
narodil, chodil do školy, 
jakou máte rodinu a vůbec, 
jak jste se připravoval na 
toto povolání?

Narodil jsem se v podhůří 
Beskyd, ve Frýdlantě nad Ostra-
vicí, kde jsem absolvoval základní 
školu. Vystudoval jsem Obchodní 
akademii a dále Ekonomickou 
fakultu VŠB v Ostravě, obor 
marketing a obchod. V rodném 
domě ve Frýdlantu žiji s ženou 
a třemi dětmi.
 
 Po ukončení studia jste 
již někde pracoval nebo je 
charita vaším prvním zaměstnáním?

Po ukončení školy jsem absolvoval náhradní 
vojenskou službu na obecním úřadu středně velké 
obce. Tam jsem vykonával různé typy aktivit, od 
rozvážení obědů seniorům a lidem se zdravotním 
postižením, přes přípravu místního zpravodaje 
po zpracování webu. S budoucí manželkou jsme 
se zúčastnili několika menších zahraničních misí 
v oblastech postižených živelnými pohromami 
jako dobrovolníci. Tyto zkušenosti vedly k moti-
vaci hledat si uplatnění v pomáhající profesi.

 
 Jak jste se dostal do Charity Ostrava?

V době, kdy jsem hledal práci, byla poměrně 
vysoká nezaměstnanost a trh zrovna nehýřil 
nabídkami. Pro mě byl zajímavý neziskový sek-
tor, v němž mají aktivity obvykle určitý společen-
ský přesah. Poohlížel jsem se různě, v kultuře, ve 
zdravotnictví, nakonec po setkání s panem ředi-
telem jsem jako pracovník pro vztahy s veřejností 
nastoupil v roce 2006 do Charity Ostrava.

 Jak jste zde spokojen, jak ta práce plní 
vaše očekávání?

Mám na starosti zejména tu vnější, částečně 
i vnitřní komunikaci. Mým cílem je, aby Cha-
rita Ostrava a její služby byly vidět, bylo o nich 

slyšet a utvářela se informo-
vanost, dobré jméno a důvěra 
okolí. Poslání Charity je pozi-
tivní, společensky potřebné a do 
značné míry nekontroverzní. 
V tomto ohledu máme výhodu 
oproti jiným tématům. Z mého 
pohledu je velmi důležité, aby 
Charita Ostrava byla transpa-
rentní a otevřenou organizací na 
venek i dovnitř. Myslím si, že je 
tu výborný tým lidí, kteří vzá-
jemně spolupracují a troufám si 
říci, že celková kultura je nasta-
vena velmi dobře. I díky tomu 
může organizace o více než 300 
zaměstnancích a externistech 
efektivně fungovat. 

 Jaké máte plány do budoucna?
V letošním roce nás čeká přechod na nový 

web v rámci celé „rodiny“ Charit v ČR a několik 
větších i menších akcí pro veřejnost včetně tradič-
ního benefičního koncertu Sešli se, aby pomohli. 
Z koncepčních záležitostí považuji za důležité, 
aby se v Charitě Ostrava podařilo systematizovat 
oblast firemního fundraisingu, která na komuni-
kaci úzce navazuje a dává jí další rozměr. Určitě 
bych chtěl udržovat a aktualizovat vizuální iden-
tifikaci, aby nás partneři vnímali jako moderní 
organizaci.

Jaké máte možnosti kontaktů s charitami 
v zahraničí?

Charita Ostrava má díky současnému vedení 
kontakty v zahraničí, které jsou cenné pro vzá-
jemné obohacení v oblasti dobré praxe a inspirace. 
Například při rekonstrukcích domovů pro seniory 
se přebíraly nápady ze zařízení obdobného typu 
v Rakousku či Švýcarsku. Myslím si, že v ČR je 
stále prostor pro budování prestiže sociálních 
služeb.

Za rozhovor poděkoval M. Machálek

Pro tento rozhovor jsme si vybrali vedoucího Útvaru pro vztahy s veřejností Ing. Dalibora 
Krauta. Charita Ostrava zajišťuje přes dvě desítky služeb a souvisejících aktivit. Úkoly 
týkající se vnější a vnitřní komunikace a vztahů s veřejností úzce souvisí s vedením celé 
organizace a jejich plnění je pro ni velmi důležité. Nakolik se mu tyto to úkoly daří 
naplňovat může přiblížit tento rozhovor.
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Nadační fond Veolia podpořil v rámci svého 
programu Stále s úsměvem – Aktivně po celý 
život částkou 100 tis. Kč projekt Charity Ostrava 
„Aktivity Charitního střediska Gabriel – komu-
nitního centra pro seniory“.

Díky finanční podpoře je zajištěno dlouho-
dobé poskytování sociálně aktivizačních služeb 
pro seniory, jako jsou jazykové aktivity (němčina 
a angličtina), cvičení pro seniory, práce s PC 
a díky materiálovému vybavení dílen – náku-
pem keramické hlíny, glazur, tavící pistole, mají 

uživatelé – především senioři, možnost udržo-
vat a případně rozvíjet své osobní a sociální 
schopnosti. 

V rámci projektu byl realizován kurz Seni-
oři komunikují, zaměřený na vzdělávání seniorů 
a osob se zdravotním postižením pro práci s PC, 
internetem a moderními technologiemi, podpo-
řený z Nadačního fondu Livie a Václava Klauso-
vých zajišťovaného spolkem Moudrá sovička. 

Velice děkujeme Nadačnímu fondu Veolia za 
podporu kvality života seniorů. mm

podpora seniorů Z nadačního Fondu veolia

Italská společnost Brembo, která v Ostravě provo-
zuje výrobní závod na automobilové brzdy, pod-
pořila významnou částkou 200 tis. Kč charitní 

Hospic sv. Lukáše. Symbolický šek převzali od 
zástupců vedení ostravského závodu ředitel Cha-
rity Ostrava Martin Pražák a vedoucí Hospice sv. 
Lukáše SM. Klára – Renata Dercz. Významnou 
finanční podporu pro tuto specializovanou zdra-
votní službu určenou pro pacienty v závěrečném 
stádiu života využijeme na pořízení elektric-
kých polohovacích lůžek, lékárenských vozíků 
a vybavení sesteren. Společnost Brembo již dříve 
podpořila částkou 150 tis. Kč velmi potřebnou 
a dlouhodobě ztrátovou službu Mobilního hos-
pice sv. Kryštofa. Velice děkujeme za důvěru 
a podporu společnosti Brembo pro Charitu 
Ostrava. dk

společnost breMbo podpořila hospic sv. lukáše

Částkou 100 tis. Kč podpořil Hospic sv. Lukáše 
Výbor dobré vůle – Nadace Olgy Havlové v rámci 
svého programu „Paliativní a hospicová péče“. 
Díky daru budeme moci pořídit 2 nové lékové 
vozíky, které nahradí již značně opotřebené 

stávající, a také 2 klimatizační jednotky do 
pokojů pacientů, které významně zvýší kvalitu 
zázemí lůžkového oddělení. Děkujeme za tento 
dar i dlouhodobou podporu VDV – Nadaci Olgy 
Havlové pro aktivity Charity Ostrava.

výbor dobrÉ vůle podpořil hospic

Lavičky budou v areálu hospice sloužit nejen 
pro odpočinek pacientů a návštěvníku služby, 
ale také pro potěchu osvěžení ducha z umění. 
Další dvě lavičky z dílny Romany Vaverové 
vzniknou také v zahradách charitních domovů 
pro seniory. Děkujeme za podporu tohoto 
projektu společnosti OZO.

MoZaikovÉ lavičky u hospice podpořilo oZo
Dvě umělecky ztvárněné lavičky zdobené keramickou mozaikou vznikly před budou Hospice 
sv. Lukáše – zařízení pro lidi v terminálním stádiu života díky finanční podpoře společnosti 
OZO, a. s. a nevšednímu umění paní 
Romany Vaverové ze spolku Gaude, z. s. 
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Nedávno jsem se vypravil na návštěvu do Rad-
vanic – tedy konkrétně do LDN-ky. Je tam už 
delší dobu coby pacientka paní, kterou znám 
díky její obětavé práci při úklidu katedrály. Byl 
jeden z horkých dnů letošního léta a tak se mi 
dvakrát nechtělo. A tak jsem si trochu k přemá-
hání lenosti a nevole pozval trochu fantazie. Tedy 
jakože jedu z města na venkov coby výletník. Aby 
to bylo „zájezdové“, tak trolejbusem a ne autem. 
Nasedl jsem správně do „stojedničky“. K mému 
překvapení zrovna tento konkrétní spoj končil 
na Hranečníku a ten správný k LDN jede až za 
půl hodinu. Když jsem se nuceně slunil, vidím 
paní, kterou jsem nepotkal několik let. Dobrá 
duše, dlouhodobě obětavě slouží ve zdravot-
nictví. Chvíle co jsme spolu mohli hovořit, mě 
opět ujistila, že jsou dobré duše! A pak ještě 
jeden úsměvný zážitek. Když jsem se pak ještě 
chvíli musel nuceně slunit tak jsem zahlédl auto-
bus ostravské MHD – a že jede do Brazílie. Je 
to pojmenování zastávky, kde jsem ještě nikdy 
nebyl a o které jsem ani nevěděl. Připomnělo mi 
to jeden můj nerealizovaný sen – dostat se do 
míst, kde je odlišná příroda, než kterou znám 
odsud, do jiného světa. No když to nepůjde, 
tak se mi rýsuje náhradní řešení – cha! Nakonec 
jsem šťastně docestoval k cíli. Setkání s onou 
nemocnou paní bylo v důsledku, díky jejímu 

optimismu, rovněž povzbudivé. Ještě na zpáteční 
cestě, čekaje na trolejbus, opět náhoda dobrý člo-
věk a několik dobrých vět! A tak onen malý výlet 
na venkov byl velmi vydařený, povzbudil. Na 
závěr: i malý výlet stoji za to! Setkání s dobrými 
lidmi a možnost dostát se do Brazílie. A k tomu 
třeba promýšlejme citát z duchovních výšin, ten-
tokrát od kardinála Meisnera: „Stůjte na cestách 
a vyhlížejte, ptejte se, kde je dobrá cesta a vydejte 
se po ní a vaše duše naleznou klid(Jer 6,16) – to 
je nepřetržitá praxe v dějinách spásy –veliká přislí-
bení a malé kroky. Nalezl jsem milost u Boha – pak 
můžeme vnímat i malé kroky na cestě životem jako 
potvrzení dobré víry.“

P. F. Kufa

cestování – neJen práZdninovÉ

Cílem naší návštěvy bylo nejen získat bližší 
informace o duševním onemocnění – schizo-
frenii, ale také se setkat s lidmi, jež trpí touto 
chorobou a poznat podmínky, ve kterých žijí. 
Po úvodní přednášce vedené zaměstnanci Cha-
ritního domu Salvator a odpovědích na všechny 
naše dotazy následovala prohlídka zázemí této 
pobytové sociální služby. Nejvíce nás překvapila 
rozmanitost možností klientů služby. Zaměst-
nanci pro klienty denně připravují volnočasové 
aktivity, například společenské a sportovní hry, 
či vaření, jež pomáhá rozvíjet jejich motorické 
schopnosti a vede k nácviku běžných každo-
denních činností. Velice se nám líbil přístup 
zaměstnanců ke klientům a celá myšlenka jejich 
práce – dosažení co nejvyšší míry osamostatnění 

se lidí s duševním onemocněním. Pro mnohé 
z nás byla tato exkurze prvním setkáním s takto 
nemocnými lidmi a pomohla nám vyvrátit hned 
několik mýtů, s nimiž se běžná populace potýká. 
Dále jsme měli možnost prohloubit své teoretické 
znalosti z hodin speciální pedagogiky a ověřit 
si nastudovanou látku v praktickém poznání. 
Chtěli bychom poděkovat zaměstnancům charit-
ního domu za umožnění exkurze, která pro nás 
bude velmi přínosnou nejen k nadcházející matu-
ritní zkoušce, či studiu na vysoké škole, ale i do 
každodenního života. Věříme, že tato návštěva 
nebyla našim posledním setkáním a bude mož-
nost spolupracovat při dalších příležitostech.

studenti pedagogického lycea

reportáž Z exkurZe v salvatoru krnov
Ve středu 13. března 2019 se do Charitního domu Salvator v Krnově za doprovodu 
Mgr. Poláškové vypravila v rámci předmětu speciální pedagogika na exkurzi třída 4. B 
pedagogického lycea Střední pedagogické a Střední zdravotnické školy Krnov.
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výročí ZaMěstnanců charity ostrava – duben až červen 2019
životní výročí

Bezděčíková Lenka  Krůčková Veronika, Bc.  Režnarová Jana, PhDr.  
Filipská Iveta, DiS.  Loučímová Lenka  Siudová Veronika, Bc.  

Galda Arnošt  Matěj Petr  Šruc Robert  
Holubová Michaela  Petříková Anna, Mgr. DiS.  Václavek Václav, Bc. DiS.  

Klimentová Ivana, Bc.  Prášilová Pavlína  Vavrošová Hana, Bc. 

pracovní výročí
5 let 10 let 15 let

Balážová Emílie  Bauerová Leona Loučímová Lenka  
Skoumal Jakub Dercz Renata Joanna, Bc.  Stoklasová Martina

Geffertová Ludmila 25 let
Vojtková Renáta Mravcová Milena  

Olšovská Marta

Do dalších let přejeme oslavencům hodně zdraví, štěstí, pracovních i životních úspěchů 
a Božího požehnání.

Charita Ostrava v číslech k 30. 6. 2019: 277 zaměstnanců, 91 zaměstnanců s dohodou 
o pracích konaných mimo pracovní poměr.

Fulnek, Hať, Jistebník, Klimkovice, Olbramice, Václavovice,
COMERTEX OSTRAVA spol. s r. o., Thronum servis s. r. o.

Eva Bártová, ,Pavel Macháček, Pavel Fabián, Hana Petříková, Jan Popelek,  
Jaromír Richter, Aleš Zbožínek  

Benefiční koncert „Sešli se, 
aby pomohli...“  

na podporu Charitního dom
u sv. Zdislavy - azylového d

omu pro matky s dětmi

David Stypka 
& Bandjeez

Patricia 
Janečková

Janáčkův komorní orchest
r

Jiří 
Hanousek

Kateřina 
Englichová

Martina  
Kociánová

ostrava.charita.cz

CHARITA
OSTRAVA

17. září 2019
19:00 hodin
Divadlo 
Antonína Dvořáka,  
Ostrava


